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NatDopK nr 1/2025 
 
Justerat. Protokoll fört vid sammanträde med Nationella Dopingkommissionen på SKKs 
kansli 2025-05-12. 
 

Närvarande ledamöter: Anders Eriksson (ordf), Owe Johnson/SDSF, Jonna Petersson/SHCF 
(från § 7), Åke Hedhammar/SKK (från § 9), Bengt Pettersson/SKK, 
Anna Björklund/SKK 

 

Anmält förhinder:  Jonas Bergdahl/SKK 
  
SKKs kansli adjungerad: Susanna Hallgren/Chef SKKs tävlingsavdelning 
 
Vid protokollet: Brith Andersson 

 
 
§ 1 Mötets öppnande 
Hälsade ordföranden de närvarande välkomna. 
 
 
§ 2 Val av justerare 
Utsågs Owe Johnson att jämte ordföranden justera dagens protokoll. 
 
 
§ 3 Fastställande av dagordning 
Fastställdes den förelagda dagordningen. 
 
 
§ 4 Föregående protokoll 
Förelåg protokoll från NatDopK nr 2/2024, NatDopK nr 3/2024, NatDopK nr 4/2024, 
NatDopK nr 5/2024 samt NatDopK nr 6/2024, vilka kommenterades i valda delar och 
därefter med godkännande lades till handlingarna. 
 
 
§ 5 Budgetutfall 
Resultatrapport 
Förelåg NatDopKs resultatrapport till och med april 2025. Av denna framgår även NatDopKs 
beviljade budget för 2025, utifrån ålagt sparkrav.  
 
Rapporten kommenterades i valda delar och lades därefter till handlingarna. 
 
 
§ 6 Före/Efter Kennelfullmäktige 2025 
Förslag till budgetperioden 2026 – 2027 
Förelåg förslag till budgetäskande för NatDopKs verksamhet perioden 2026–2027.  
Underlaget överlämnat till SKK inför KF 2025. 
 
Noterade NatDopK informationen. 
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§ 7 Utbildning av dopingprovtagare 
Beslutade NatDopK att bordlägga frågan, för utförlig komplettering av utbildningsplan samt 
fördelning av kostnader mellan organisationerna. 
 
 
§ 8 Antal dopingprov 2024 
Meddelades NatDopK att det av olika skäl inom organisationerna inte har utförts någon 
provtagning under 2024. 
 
Noterade NatDopK informationen. 
 
 
§ 9 SDSF – profylaktisk behandling vid långdistanslopp  
Förelåg den utredning i frågan som sammanställts av SDSFs representant Owe Johnson. Av 
underlaget kan konstateras att den vetenskapliga evidensen för profylaktisk behandling med 
syrahämmande medicin är ”otillräcklig”, dvs mycket låg grad av vetenskaplig evidens 
 
En omfattande och ingående diskussion fördes om djurskydd, etik och praktiska 
konsekvenser, och där olika ståndpunkter belystes. Principen om man ska tillåta tävlingar 
som kräver profylaktisk läkemedelsbehandling är viktig ur djurskyddssynpunkt, medan om 
man ger eller inte ger syrahämmande läkemedel är mindre viktigt. 
 
Beslutade NatDopK att sammanställa en fyllig skrivelse riktad till SKK med uppmaning att ta 
upp frågan dels i samband med Statens Jordbruksverks arbete med nya föreskrifter, dels 
också i samråd med NKK.  
 
Uppdrogs till ordföranden och Owe Johnson att i samråd sammanställa skrivelsen. 
 
 
§ 10 Protokollsutdrag – för kännedom 
a) SKK/UtstK 
Förelåg för NatDopKs kännedom utdrag ur protokoll från SKKs Utställningskommitté /UtstK 
möte 5/2024, 2024-11-5, § 99 d), angående två mopshanar som ställts ut flertal gånger med 
intyg från veterinär för borttagning av en testikel pga akut sjukdom. Detta föranledde en 
fråga till NatDopK om dessa hanhundar kunde anses vara kastrerade, en fråga som NatDopK 
besvarat nekande eftersom endast en testikel på vardera hunden avlägsnats.  
 
Förelåg även UtstKs beslut i ärendet (SKK/UtstK 1/2025, § 8), där UtstK påpekat att det i 
rasstandarden för mops anses som diskvalificerande fel om en hanhund inte har två normalt 
utvecklade testiklar och beslutat att dispensintyg fortsättningsvis inte kommer att 
godkännas. 
  
Uttryckte NatDopK sin förvåning över tolkningen att rasstandardens krav på normal 
utveckling av testiklar ska tillämpas på nödvändiga kirurgiska ingrepp pga akut sjukdom. 
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b) SKK/UtstK 
1. Förelåg för NatDopKs kännedom utdrag ur protokoll från SKKs 
Utställningskommittés/UtstK möte 3/2024, 2024-06-05, § 57), angående hund (podenco 
ibicenco) som sedan 3 november 2020 behandlas med läkemedlet Levaxin med anledning av 
hypotyreos. Ägaren har själv informerat UtstK, och hunden har ställts ut och blivit champion 
efter 2020.  
 
UtstK beslutade att stryka de resultat hunden erhållit sedan 3 november 2020. 
 
Noterade NatDopK informationen och konstaterade att UtstK agerat enligt SKKs tidigare 
praxis. Vidare noterades att ägaren brutit mot punkt 7 i SKKs Allmänna regler för 
utställningar, prov, tävlingar och beskrivningar, vilket inte framgår av UtstKs beslut. 
 
2. Förelåg för NatDopKs kännedom utdrag ur protokoll från SKKs 
Utställningskommittés/UtstK möte 1/2025, 2025-01-28, § 10), angående hund (rhodesian 
ridgeback) som under pågående karenstid deltagit vid utställning.   
 
UtstK beslutade att stryka samtliga resultat som hunden erhållit vid deltagande under den 
faktiska karenstiden.  
 
NatDopK konstaterade att UtstK agerat enligt SKKs tidigare praxis, samt att ägaren brutit 
mot punkt 7 i SKKs Allmänna regler för utställningar, prov, tävlingar och beskrivningar, vilket 
inte heller i detta fall framgår av UtstKs beslut. För att tydliggöra i vilken del i SKKs regler 
som ägaren brutit mot är NatDopKs mening att detta bör framgå av beslutet.  
 
c) SKK/PtK 
Förelåg för NatDopKs kännedom utdrag ur protokoll från SKKs Prov och 
tävlingskommittés/PtK möte 1/2025, 2025-02-17, § 6, i vilket två representanter för 
NatDopK (ordföranden samt sekreteraren) inbjuds att närvara vid PtKs digitala möte den 
8 maj, med anledning av att det bland PtKs ledamöter fanns frågor om gällande 
dopingregler. 
 
Av protokollsutdraget framgår även att dopingprovtagning kommer att ske vid det FCI VM i 
agility som i juni detta år genomförs i Sverige, där Svenska Agilityklubben/SAgiK är teknisk 
arrangör. 
 
Ordföranden rapporterade för NatDopK från mötet med PtK. Vid mötet visade det sig att det 
i vissa fall saknades förståelse för gällande regelverk, samt att PtKs uppfattning var att det 
var svårt för medlemmarna att hitta information och ”att göra rätt”. Detta trots att 
hundägarens ansvar framgår av punkt 7 i SKKs Allmänna regler, vilka inleder samtliga 
regelverk inom SKK-organisationen. Då NatDopKs ordförande efter mötet tolkade att det 
förelåg skäl till vissa förtydliganden sammanställde ordföranden ett underlag via mejl, vilket 
PtKs sekreterare vidarebefordrade till PtKs ledamöter. NatDopK tog del av underlaget, vilket 
förklarades samt kommenterades i valda delar. 
 
Sammantaget var NatDopKs ordförande och sekreterare av den uppfattningen att det var ett 
mycket positivt möte, där olika frågor lyftes och kunde besvaras. 
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§ 11 Protokollsutdrag – beslutsärenden 
SKK/JhK 
Förelåg utdrag ur protokoll från SKKs Jakthundskommittés/JhK möte 1/2025, 2025-01-23,  
§ 9, angående ansökan från Svenska Gordonsetterklubben/SGSK, via Fågelhundklubbarnas 
Arbetsutskott/FA DURK, om att det vid jaktprov bör tillåtas att hunden bär en skyddsväst för 
att skydda bröst och mage från skador, från exempelvis pinnar. SKK/JhK är positiv till att 
skyddsväst används och lyfter frågan till NatDopK för beslut. 
 
Tog NatDopK nogsamt del av erhållet protokollsutdrag samt bifogat underlag från SGSK.  
 
Beslutade NatDopK bifalla ansökan, innebärande att det vid jaktprov inom FA DURKs klubbar 
är tillåtet att hunden bär en skyddsväst för att skydda bröst och mage från skador. 
 
 
§ 12 Principiellt ställningstagande avseende åtgärd/produkt 
a) Förelåg frågeställning om det föreligger krav på dispensförfarande för hund som på grund 
     av trauma genomgått autologt korneatransplantat/transposition av egen hornhinna. 
     
Beslutade NatDopK att dispensförfarande inte ska tillämpas i detta fall. NatDopK betonade 
dock att gängse karenstid råder avseende den behandling hunden har fått i anslutning till 
ingreppet. 
 
b) Förelåg frågeställning om karenstid föreligger vid kinesiologitejpning på hund. 

Beslutade NatDopK att kinesiologitejpning omfattas av vad som anges i  
dopingreglementets kapitel 7, vilket innebär en karenstid om 7 dygn.  
 
c) Förelåg frågeställning avseende hundfodret Animal Deli med anledning av dess innehåll 
där cannabidiol/CBD ingår samt företagets marknadsföring kopplat till bland annat stress 
och ångest. 

Beslutade NatDopK att, utifrån vad som anges i NatDopKs tidigare beslut (NatDopK nr 
2/2018 § 12) om produkt som uttrycks påverka stress, rädsla och andra likartade tillstånd, 
omfattas fodret av en karenstid om 14 dygn, innan deltagande kan ske vid någon form av 
utställning, prov, tävling eller beskrivning. 
 
 
§ 13 Övrig information från ledamöter och adjungerade 
Ordföranden informerade om den sammanställning av NatDopKs beslut perioden 2000–2024 
som skett. Dokumentet är sedan tidigare utskickat till NatDopK. 
 
Bengt Pettersson informerade att han fått förfrågan och har informerat om dopingreglerna 
för SKKs Jakthundskommitté/JhK, vilket blev mycket positivt bemött. 
 
Jonna Petersson informerade att detta års SM i Hundkapplöpning genomförs i Borås den  
19–26 juli, med Borås Greyhound Park som teknisk arrangör.  
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Susanna Hallgren informerade om att arbete pågår med översyn av SKKs Allmänna regler för 
utställningar, prov, tävlingar och beskrivningar inför kommande regellåsningsperiod.  
 
 
§ 14 Övrig information 
Förelåg för NatDopKs kännedom; 
 
a) Läkemedelsverket  

1. Nya krav från Läkemedelsverket om säkrare leveranser av djurläkemedel med uppmaning 
till djurägare – köp bara djurläkemedel på apotek, samt nytt uppdrag till Läkemedelsverket – 
Säkerheten för djurläkemedel ska ökas. 
2. Myndighetsgemensam vägledning Läkemedel till djur. Dokumentet är gemensamt 
sammanställt av myndigheterna Läkemedelsverket, Länsstyrelserna, Livsmedelsverket, 
Statens Veterinärmedicinska Anstalt samt Jordbruksverket. 
 

b) VeterinärMagazinet  

1. Nr 1/2025. Artikel ”Kan rätt pälsvård göra det lättare för allergiker att ha husdjur?”. 
2. Nr 1/2025. Artikel ”Människan, hunden och cancern”. Artikel om gemensam 
forskningssatsning med SLU och Karolinska institutet angående gemensamma riskfaktorer 
för cancer hos hund och människa. 
3. Nr 11/2025. Artikel ”Katastrofmedicinskt centrum utvecklas i Sverige”. Av artikeln framgår 
att ett av Europas första katastrofmedicinska centrum för djur ska utvecklas i Sverige. Att det 
ska fokusera på att trygga produktionen av animaliska livsmedel, men ska även jobba för att 
ta hand om tjänstedjur och sällskapsdjur i kris eller krig. 
4. Nr 16/2025. Artikel ”SVA hoppas få 10 000 inskickade fästingar – kartlägger TBE-virus”. 
Framgår att tack vare att människor över hela Sverige har rapporterat tiotusentals fästingar 
med bild på ”Rapportera fästing” har kunskapen om landets fästingarter och deras 
utbredning ökat. SVA och Uppsala Universitet kartlägger i år förekomsten av TBE-virus i 
fästingar samt var i landet viruset finns. 
 
c) SLUs kunskapsbank  

Artikel ”Veterinärer behöver ökad kompetens kring våld mot husdjur och sambandet med 
våld i nära relationer”. Av artikeln framgår att forskning sedan många år tillbaka visat att det 
finns ett samband mellan våld mot husdjur och våld i nära relationer, även om det är relativt 
i samhället i stort. Vidare att veterinärer som i sin yrkesroll möter djur och deras ägare kan 
stöta på och upptäcka detta samband. Med rätt kunskaper kan de, tillsammans med annan 
djurhälsopersonal, bidra till att djur och personer kan få hjälp i våldsutsatta situationer. 
 
De olika artiklarna diskuterades i valda delar och lades därefter till handlingarna. 
 
 
§ 15 Övriga frågor 
a) Sinnesfunktioner  

NatDopK har tidigare behandlat frågeställning avseende störningar av sinnesfunktioner. 
I detta sammanhang formulerades att normala sinnesfunktioner ska finnas för att hunden 
ska anses falla under begreppet ”inte vara skadad eller sjuk” (NatDopK 1/2022).  
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Detta diskuterades även vid NatDopK 2/2024 och formulerades då enligt följande: 
”En hund ska utan hjälpmedel ha fungerande sinnesfunktioner för att anses uppfylla kravet 
att inte vara skadad eller sjuk, vilket är en förutsättning för deltagande i någon typ av 
tävlingsverksamhet.” 
 
En fråga har inkommit om vad som gäller för hund som av någon anledning är enögd. 
 
Beslutade NatDopK att en hund som är enögd, och som hunnit vänja sig vid att ha endast ett 
öga, bedöms ha fungerande sinnesfunktion avseende synen. I övrigt kvarstår oförändrat den 
formulering som beslutades vid NatDopK 2/2024 (se ovan). 
Betonar NatDopK att detta inte omfattar en helt blind hund.  
 
b) NatDopKs arbetsrutiner - svarstid  

Lyfte Jonna Peterson frågan om längd på svarstid, vid ärenden som NatDopK inför beslut 
skickat ut för diskussion via mejl, då det i vissa fall varit ett kort tidsspann. 
 
Beslutade NatDopK att fastställa att svarstiden generellt ska uppgå till 3 veckor, förutsatt att 
det i specifikt ärende inte föreligger särskilda skäl till kortare svarstid. 
 
c) Beställning av utbildning  

Vid NatDopK 2/2024 diskuterades hur information om dopingreglementet kan spridas 
ytterligare, utöver vad som redan sker via regelverket samt SKKs webbplats. Ett flertal 
alternativ diskuterades, där utbildning via webinarier bland annat nämndes, för vilket SKKs 
Utbildningsavdelning kan vara behjälpliga.  
 
Beslutade NatDopK att uppdra till sekreteraren och Bengt Pettersson, att ombesörja 
beställning på utbildning om dopingreglementet via webinarier lämnas till SKKs 
Utbildningsavdelning, samt att vara kontakt vid arbetet. 
 
 
§ 16 Översyn av Nationellt dopingreglemente för hund med tillhörande dokument 
Dopingreglementet   
Förelåg reglementets olika avsnitt justerade enligt kommentarer efter ledamöternas 
granskningsuppdrag. Texterna har granskats och ingående diskuterats i dess olika delar.  
 
Uppdrogs till sekreteraren att justera texten utifrån den språkliga översyn som i samband 
med den slutliga översynen samtidigt har skett. 
Uppdrogs till sekreteraren att därefter kommunicera med SKKs marknadsavdelning inför 
reglementets färdigställande. Den nya versionen av reglementet kommer enbart att finnas i 
digital form via SKKs webbplats (www.skk.se). 
 
 
§ 17 Nästa möte 
Uppdrogs till sekreteraren att återkomma med förslag till mötesdatum i maj 2026. 
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§ 18 Mötets avslutande 
Tackade ordföranden för ett möte med som vanligt ingående diskussioner och konstruktiva 
inlägg, varefter mötet förklarades avslutat. 
 
 
 
 
Justeras:           Vid protokollet: 
 
Anders Eriksson           Owe Johnson         Brith Andersson 
Ordförande 


